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Vaslakodalomra készülődik a 
Csóti Gyapjas család. A 91 éves 
Lajos bácsi és a 90 éves Erzsi 
néni 1937. június 27-én mond-
ta ki a boldogító igent. 

Az újszegedi Csóti Gyapjas há-
zaspár egész életéhez hozzátar-
toznak a rózsák. Megismerkedé-
süket is e nemes virágnak kö-
szönhetik. - A vigadóban rózsa-
bált rendeztek 1936-ban, ekkor 
kértem fel először táncolni Erzsi-
két - emlékezett vissza Lajos bá-
csi. A fiatalok rövidesen össze is 
házasodtak. 

A most 91 éves bácsi vérbeli 
kereskedő és kertész. Saját élel-
miszerboltja volt, amit 1951-ben 
elvettek tőle. Ezután a Kárász ut-
cai csemegében dolgozott 20 
éven át. De kedvenc virágaihoz 
hű maradt. Újszegcdi házának 
kertjében mind a mai napig ne-
vel rózsákat. Nincs a városban 

olyan idős ember, akinek a Csóti 
Gyapjas név hallatán ne a rózsák 
jutnának eszébe. Lajos bácsi 
nem tud meglenni a virágok ki-
rálynője nélkül. - Sokszor men-
tem áruért az ország legtávolabbi 
sarkába is. Amikor hazajöttem, 
első utam mindig az üvegházba 
vezetett. A virágokat locsolás, 
ápolás közben becézgette, simo-
gatta. - Ettől a szerető gondosko-
dástól lettek olyan szépek, hogy 
csodájára jártak az emberek - ne-
vetett felesége. Nemcsak ker-
tészként, de virágkötőként is ne-
vet szerzett magának. Családi 
ünnepekre, temetésekre őt kér-
ték fel, hogy állítson össze csok-
rokat, koszorúkat. Sőt még a la-
kodalmas fiakereket is ő díszítet-
te fel. 

Erzsike néni mindenben segí-
tett urának. Kivette a részét a 
kertészkedésben és az üzletben 
is. A házaspárnak két lánya, há-

rom unokája és egy dédunokája 
van. Fiatalabbik gyereküket sike-
rült „megfertőzniük" rózsával. 
Aranka 18 éven keresztül virág-
boltot vezetett Rókuson, most 
pedig a Mars téren van standja. 
Lánya, Andi pedig megszerezte a 
virágkötő vizsgát, így már ő a 
harmadik „rózsageneráció". 

Az idős házaspár egész életében 
rengeteget dolgozott. Egy-egy ne-
hezebb hónap után utazással pi-
henték ki fáradalmaikat. Jártak 
már Ausztriában, Bulgáriában, 
Erdélyben, illetve szívesen üldö-
géltek a harkányi, hajdúszobosz-
lói gyógyvízben is. Hatvanöt év 
elteltével még mindig úgy szere-
tik egymást, mint egykoron. - A 
jó kapcsolatnak a kölcsönös biza-
lom, szeretet és megbecsülés az 
alapja - véli Erzsi néni. 

A házassági évfordulót ma ün-
nepli a család. 

K.T. 

Kirakatversenyt hirdet a város 
Szeged Belvárosának üzletei szá-
mára a polgármesteri hivatal idén 
is meghirdeti a kirakatversenyt 
fesztivál a kirakatban címmel. A 
város gazdag nyári eseménykíná-
latából meríthetnek ötletet a kira-
katrendezők, s várhatóan a kultu-
rális programokat is ajánló portál-

ok nemcsak vevő-, hanem turis-
tacsalogatók is lesznek. 

Egy üzlet legfeljebb 3 kirakat-
tal nevezhet, az egyéni és cso-
portos alkotók ugyanazon kate-
góriában indulnak, a benevezett 
portálokat július 15-étől szep-
tember 1 -jéig nem szabad átren-

dezni. Az önkormányzat által 
felkért 3 tagú szakmai zsűri júli-
us 15. és 20. között értékeli az 
elkészült munkákat . Nevezési 
lap és részletes pályázati kiírás a 
polgármesteri hivatal kulturális, 
ifjúsági és sportirodáján igényel-
hető július 5-éig. 

Vaslakodalom az újszegedi Csóti Gyapjaséknál 

Rózsák, mindennapok 

Csóti Gyapjas Lajos és felesége, Erzsi néni 65 éve fogadott örök hűséget. Fotó: Miskolczi Róbert 

Négyszáz kilométeres 
csőkígyó Szeged alatt 
A Szegedi Vízmű Rt. mintegy 
780 kilométernyi csatornahá-
lózatot üzemeltet . Évente több 
tonna szemetet és több tucat 
használati tárgyat bányásznak 
ki a csőkígyóból. 

A Szegedi Vízmű Rt. tartja karban 
idén január elseje óta a város csa-
tornahálózatát. A cég mintegy 
370 kilométernyi zárt és 410 kilo-
méternyi hosszú rendszerről gon-
doskodik, vagyis egy Szeged-Sop-
ron oda-vissza útnak megfelelő 
szakaszt felügyel. A csatornák egy 
részében együtt folyik a szennyvíz 
a csapadékvízzel, máshol meg kü-
lön-külön - tudtuk meg Maróti 
Tibortól, a Szegedi Vízmű Rt. víz-
és csatornahálózati üzemvezető-
jétől. Az egyesített rendszer első-
sorban a Belváros, az elválasztott 
pedig a lakótelepek használt vizét 
gyűjti össze. 

A zárt csatornákat rendszere-
sen, meghatározott ütemterv 
szerint tisztítják. Több tízezer 
beömlőt kell felemelni, hogy az 
úgynevezett iszapzsákot kiürít-
sék, majd nagy nyomású vízzel 
átmossák a csövet. Nagy esőzé-
sekkor falevelek, eldobált hulla-
dék akad fenn a rácsokon, ezért 
nem tud lefolyni a víz. Felhősza-
kadásoknál egyfolytában csörög 
ügyfélszolgálatunkon a telefon, 
hogy eldugult a csatorna, pedig 
csak a beömlőt tömitette el vala-
mi - mondta az üzemvezető. 
Gyors segítség, ha a lakók vagy a 
közös képviselő lehúzza a törme-
léket a rácsról. Szeged legna-
gyobb, 270 centiméteres átmérő-
jű csatornája még a 70-es évek-
ben épült, de mind a mai napig 
szállítja a szennyvizet a tisztító-
ba. 

Az is igen nagy gondot okot a 
vízműnek, hogy többen kukának 
használják a csatornát. Szedtek 

már ki a csőből zsákszámra ház-
tartási hulladékot, építési törme-
léket. De néha személyes hasz-
nálati tárgyak is a felszínre kerül-
nek: egy idős néninek a botját, 
valamint beleejtett kulcscsomó-
kat is kipiszkáltak már a csövek-
ből. Máskor meg csak vésővel 
tudtak utat vágni a víznek a ce-
mentté keményedett hamufal-
ban. Egy szénnel fűtő nénike 
mindennap tejeszacskóba gyűj-
tötte a hamut és a csatornába 
dobta. Aztán több hónap alatt 
masszív fallá keményedtek a kis 
csomagok - emlékezett vissza az 
egyik esetre Maróti Tibor. 

A másik probléma az, hogy so-
kan nem is sejtik, mekkora kárt 
okoznak, ha a csatornába öntik a 
mosószeres vizet, az akkumulá-
torsavat vagy a fáradt olajat. A 
rendszer ugyanis a városi tavakba 
viszi az esőlével együtt a különféle 

vegyszereket is. A Zápor- és a 
Vér-tót félévente kell takarítani, 
többek között használt gumiab-
roncsokat, kiszuperált hűtőket, 
foteleket is halásztak már ki belő-
lük. Egy-egy fürdőszoba-felújítás-
nál pedig előfordulhat, hogy a ha-
nyag szerelő a szennycsatorna he-
lyett a csapadékvíz-elvezetőbe kö-
ti be a kádat és a kagylót, így a ha-
bos lötty innen is az élővízbe jut. 

A nyílt árkokat sokan szüksé-
ges rossznak tekintik. Több he-
lyen betemetik, nagyobb esőnél 
pedig panaszkodnak, hogy elönti 
őket a víz. Az árkok karbantartá-
sát (gépi és kézi tisztítását, fűnyí-
rást), esetleges felújítását is a víz-
mű végzi. A felmerült költségeket 
a vízügyi fejlesztési alapból fede-
zik. A cég ügyfélszolgálata dugu-
lás esetén éjjel-nappal hívható a 
420-155-ös telefonszámon. 

K.T. 

A csatornatiszt í tás piszkos, de hasznos munka . Fotó: Miskolczi Róbert 

Bartha szerint csak egyeztetés után lehet polgár mesterjelöltet választani 

Vihart kavart a jobboldalon Póda jelölése 
Állatokat 
fogad be 
a Tappancs 
A szegedi állatmenhely felépü-
léséig ideiglenesen magánsze-
mélyeknél helyezik el a kóbor 
állatokat a szegcdi l áppancs 
Alapítvány munkatársai . 

A Tappancs Állatvédő Alapít-
vány és a Szegedi Polgárőr Szö-
vetség megállapodást kötött a 
kóbor állatok befogására és el-
szállítására. A megegyezés meg-
könnyíti az alapítvány munká-
ját, mivel a jövőben főleg a pol-
gárőrök fogják be a kóbor állato-
kat. A bejelentéseket a polgárőr-
ség 1787-es ingyenesen hívható 
telefonszámán lehet megtenni. 

Az alapítvány munkatársai ké-
rik, jelentkezzenek, akik az orvo-
si vizsgálaton átesett kóbor ku-
tyákat és macskákat legfeljebb 
2-3 hétre szívesen magukhoz 
vennék. A Tappancs Állatvédő 
Alapítvány a felajánlásokat a 
70/241 -6460 telefonszámon vár-
ja. A szervezet tagjai az állatbará-
tok támogatásával eddig már 40 
ebnek találtak gazdát. 

A polgárőröknek és az állatvé-
dőknek olyan speciális járműre 
lenne szükségük, amivel az álla-
tokat biztonságos körülmények 
között tudnák szállítani. A két 
szervezet továbbra is várja a segítő 
szándékú emberek felajánlásait. 

Folytatás az 1. oldalról 

Barta László elmondta: a polgári 
összefogásnak olyan közös jelöl-
tet kell állítania, akinek szemé-
lyét a Fidesz és partnerpártjai, 
valamint a civil szervezetek is tá-
mogatják. Bartha ugyanakkor 
hangsúlyozta: mivel Póda Jenőt a 
Fidesz helyi csoportja javasolta, 
ő a csoport elnökeként ezt és a je-
lölt személyét elfogadja. 

Bartha László fontosnak tar-
totta megjegyezni, hogy nem 
mond le a Fidesz szegedi szerve-
zetének elnöki posztjáról. A poli-
tikus emlékeztetett arra, hogy 
minden nagy létszámú pártban 
előfordulnak nézetkülönbségek, 
amiket el lehet simítani. így nem 
tart attól sem, hogy a Fidesz sze-
gcdi szervezete szétszakad. 

A polgármester azért lépett 
vissza Dux László professzor ja-
vára, mert úgy érezte, a jelenlegi 
helyzetbea talán még nála is job-
ban össze tudja fogni a jobbol-
dalt. A professzort komoly veze-
tői tapasztalattal rendelkező, in-
tegrativ alkatnak tartja. Dux 
László neve polgármesterjelölt-
ként a Magyar Keresztényde-
mokrata Szövetség, a Magyar 
Demokrata Fórum helyi szerve-
zeteiben és a Professzorok Bat-
thyány Körében is felmerült -
mondta Bartha. A politikus arra 

a kérdésre, hogy a Dux László ja-
vára történt visszalépése egyben 
azt is jelenti-e, hogy a későbbiek-
ben sem jelölteti magát a polgár-
mesteri tisztségre, egyelőre nem 
tudott válaszolni. 

A jelöltek neve másfél hónapja 
ismert, a szegedi csoport elnök-
sége az elnököt, azaz Bartha 
Lászlót kérte föl, hogy a jelöltek 
személyéről folytasson tárgyalá-
sokat a lehetséges koalíciós part-
nerekkel - tudtuk meg Dobó 
Lászlótól. A helyi Fidesz-csoport 
alelnöke elmondta: a pártron be-
lül a polgármester- és a képvise-

lőjelöltekről már tavaly szeptem-
berben elkezdődött az egyeztetés. 
Dobó László szerint a hétfői dön-
tés teljesen jogszerűen született 
meg. A párt megváltozott alap-
szabálya szerint a megyei önkor-
mányzati választási egyeztető bi-
zottságnak kell kimondania a 
végső szót. Az ötfős testület tagja 
a megyei választmány elnöksége 
mellett a szegedi csoport elnöke, 
Bartha László is. Amennyiben a 
párt országos választmányának 
elnöksége nem ért egyet a dön-
téssel, vétót emelhet - tette hoz-
zá Dobó László. 

A hétfői szavazáson a Fidesz 
szegedi szervezetének tagságától 
bizalmat kapott Póda lenő nem 
válaszolhatott lapunk kérdései-
re, mivel főtisztviselőként politi-
kai ügyekben nem nyilatkozhat. 
(Hétfő este a Fidesz egyik, magát 
megnevezni nem kívánó politi-
kusa közölte lapunkkal, hogy Pó-
da elfogadta a jelölést.) 

Balogh László, az MDF orszá-
gos elnökségének tagja, szegedi 
országgyűlési képviselő hangsú-
lyozta, magánvéleménye az, 
hogy a helyi Fidesz-csoport elő-
zetes egyeztetés nélkül nevezte 

meg polgármesterjelöltjét. Ba-
logh szerint a helyi konzervativ 
erők közös érdeke, hogy a vá-
lasztásokon együtt indítsanak 
esélyes jelöltet. 

Az egyeztetésbe Balogh szerint 
a konzervatív értékrendet képvi-
selő pártokon kívül a polgári kö-
röket, civil szervezeteket is be 
kell vonni. - Jó esély van, hogy 
ilyen széles körű egyeztetéssel 
megtaláljuk a megfelelő sze-
mélyt - jelentette ki Balogh Lász-
ló. 

Az MDF helyi szervezete a 
Délmagyarországból értesült a 
Fidesz döntéséről - tudtuk meg 
Hingl Lászlótól. A párt városi el-
nöke elmondta: a tegnapi elnök-
ségi ülésen úgy döntöttek, java-
solni fogják a Fidesznek, hogy 
kezdjék meg az egyeztetéseket, 
mert csak olyan jelölt lehet 
eredményes, aki mögött széles 
körű támogatás áll. 

Arra a kérdésre, hogy a tár-
gyalások után támogatnák-e az 
MDF-ből kilépett, jelenleg fide-
szes Póda Jenőt, Hingl László 
azt mondta: csak a lehetséges 
jelöltek polgármesteri program-
ja ismeretében hozzák meg a 
döntésüket arról, kit támogat-
nak. Az önálló jelölt állításának 
lehetőségével egyelőre nem fog-
lalkoznak. 

KÉRI BARNABÁS 

BIRAL A SZEGEDI KONZERVATÍV KOR 
A Fidesz-MPP szegedi szervezetének döntése után 
a Tisza Konzervatív Kör alelnöke, Ádám Attila az 
alábbi közleményt juttatta el szerkesztőségünkbe: 

„A Szeged mindenekelőtt! mozgalom megalapí-
tását kezdeményező Tisza Konzervativ Kör elnök-
sége sajnálja, hogy a Fidesz-MPP helyi szervezete a 
polgármesterjelölt-választás előtt nem adta meg a 
lehetőséget a szegedi polgári körök mozgalmának 
arra, hogy kifejezhesse valamely jelölt melletti tá-
mogatási szándékát. Sajnáljuk, hogy a Fidesz-MPP 
szegedi csoportja ezzel lemondott arról az esélyről, 
hogy a legnagyobb létszámú helyi pohtikai tömö-
rüléssel, a Szeged mindenekelőtt! mozgalommal 
együttműködve alakítsa ki a Szeged jövőjét befo-
lyásolni szándékozó döntését. Ebben a helyzetben 
a Tisza Konzervatív Kör a helyi polgári összefogás 

tagjaival közösen fogja kialakítani álláspontját a tá-
mogatandó polgármesterjelölt személyét illetően." 

Ádám Attila elmondta: nem tartja kizártnak, 
hogy valamelyik szegedi polgári kör önálló polgár-
mesterjelölt állítására tesz javaslatot. Az elsődle-
gesnek azt nevezte, hogy a Szeged mindenekelőtt! 
mozgalom kiálljon a nemzeti oldal jelöltje mögött, 
akinek személyéről csak később születik döntés. 

- Ugyanezt a tartalmú nyilatkozatot adtuk vol-
na ki akkor is, ha ezzel az eljárással Bartha Lászlót 
jelölik polgármesternek - nyilatkozta lapunknak 
Ádám Attila. Szerinte megengedhetetlen, hogy 
egy olyan politikai mozgalom véleményét hagyja 
figyelmen kívül a Fidesz, amely jóval nagyobb lét-
számú, mint a párt helyi szervezete. 

K.B. 


